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   Utdragsbestyrkande: 

   
 

 

Nämnd Grundskolenämnden  
   

Offentligt sammanträde Nej  

   
Sammanträdesdag 31 augusti 2021  

   
Tid och plats Klockan 18:00-20:40, Digitalt via Teams/Blå 

rummet, Gymnasietorget 1, Huddinge 
 

   
 Ledamöter Frånvarande  

följande paragrafer 
Tjänstgörande  
ersättare 

 Beslutande  Jelena Drenjanin (M), 

Ordförande 

  

 Gorges Barkho (KD), 1:e vice 

ordförande 

  

 Rasmus Lenefors (S), 2:e vice 

ordförande 

  

 Nicolas Holst (M)   
 Malin Pamp (M)   
 Martin Lindström (C)   
 Christopher Smith (L)   
 Fredrik Fjällström (S)   
 Marzieh Amiri (S)   
 Leif Tjärnstig (V)   
 Louise Rollins (MP)   
 Sven Pernils (SD)   

 

 
Närvarande ej tjänst-

görande ersättare 
Bengt Dahnell (M), Ann-Christine Eklöf (M), Shadi Domat (L), Pia Berggren 

(DP), Robert Andersson (HP), Jan Nordström (S), Victor Emanuel Mazilu (S), 

Nina Adler (S), Karl Rylander (V), Rolf Lindberg (SD) 

 
Övriga närvarande Se nästa sida 

 
Utses att justera Leif Tjärnstig 

   

Justeringens tid Måndagen den 6 september 2021 Paragrafer 1-14 

   

Underskrifter   

 Agneta Sarenius Wickström  
 Sekreterare 

 

 

 Jelena Drenjanin  
 Ordförande 

 

 

 Leif Tjärnstig  
 Justerande 

 

 

Protokollet har signerats digitalt: för underskrifter se protokollets sista sida. 
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 Grundskolenämndens sammanträde den 31 augusti 2021 

Övriga närvarande 

Johan Skofteröd, utbildningsdirektör 

Anna-Karin Mäntylä, verksamhetschef 

Maria Rindefors Dufva, avdelningschef ekonomi och lokal 

Therése Branevig, avdelningschef HR och hemkommun 

Elin Lindelöw, verksamhetscontroller 

Thomas Mårdh, ekonomicontroller 

Ann-Catrin Andrén, ekonomicontroller 

Jonas Westholm, verksamhetscontroller §1-3 

Maria Bergström, lokalsamordnare 

Lina Lundberg, personalföreträdare LR 

Joacim Lindström, personalföreträdare Lärarförbundet 

Robert Lind, IT-support, kommunstyrelsens förvaltning § 1-5 

Agneta Sarenius Wickström, nämnd- och utredningssekreterare 

 



 

GRUNDSKOLENÄMNDEN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
  SIDA 

  3 (23) 
 

 

Signaturer: Ordförande Justerare Utdragsbestyrkande: datum och signatur 

    

 

 

 

 

BEVIS  
om justering av Grundskolenämnden protokoll 
Justeringen har anslagits på kommunens anslagstavla 

 

Grundskolenämnden har sammanträtt den 31 augusti 2021 

Protokollet har justerats den  6 september 2021 

Anslaget sattes upp den 7 september 2021 

Anslaget tas ner den 29 september 2021 

Den som vill överklaga ett beslut måste göra det senast den  29 september 2021 

Den som vill läsa protokollet kan kontakta Registrator, barn- och 
utbildningsförvaltningen, 
Gymnasietorget 1, Huddinge 

Protokollet finns också att läsa på kommunens webbplats  www.huddinge.se 

Agneta Sarenius Wickström 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  

Grundskolenämnden 31 augusti 2021 § 1   
    

    

 

 

 

Fastställande av föredragningslistan  

 
Grundskolenämndens beslut 

Nämnden fastställer dagordningen med följande tillägg: 

En övrig fråga ställd av Christopher Smith (L) angående skolgårdsupprustning. 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Grundskolenämnden 31 augusti 2021 § 2   

    

    

 

 

 

Ekonomirapport  

Ekonomicontroller Thomas Mårdh redovisar ekonomirapport per juli 2021 för 

nämnden. 

 
Överläggning 

I ärendet yttrar sig Jelena Drenjanin (M), ekonomicontroller Thomas Mårdh och 

Sven Pernils (SD).  
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Grundskolenämnden 31 augusti 2021 § 3   

    
Diarienummer GSN-2021/430.601    

 

 

 

Återkommande informationsärende: Information om 
skolval 2021  

 
Grundskolenämndens beslut 

Nämnden har tagit del av information om skolval 2021. 

 

Sammanfattning 

Den 3 februari 2021 avslutades ordinarie ansökningsperiod gällande skolvalet 

inför läsåret 2021/2022. Skolvalet omfattar förskoleklassen samt årskurserna 4,6 

och 7 i grundskolan för elever vars nuvarande skola inte erbjuder den aktuella 

årskursen. Elever som söker utanför det ordinarie skolvalet, och som flyttar in till 

kommunen efter 3 februari behöver tillförsäkras en skolplacering införkommande 

läsår. 

 
Överläggning 

I ärendet yttrar sig Jelena Drenjanin (M), verksamhetscontroller Jonas Westholm, 

Christopher Smith (L). 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Grundskolenämnden 31 augusti 2021 § 4   

    
Diarienummer GSN-2021/429.601    

 

 

 

Återkommande informationspunkt: Arbetsmiljörapport för 
grundskolenämnden 2021  

 
Grundskolenämndens beslut 

Nämnden har tagit del av information om Arbetsmiljörapport för grundskole-

nämnden 2021 samt Arbetsmiljörapport för kontorshuset. 

 
Överläggning 

I ärendet yttrar sig Jelena Drenjanin (M), avdelningschef HR och hemkommun 

Therése Branevig, Rasmus Lenefors (S), Leif Tjärnstig (V), Christopher Smith 

(L), personalföreträdare Joacim Lindström Lärarförbundet. 

 
Protokollsanteckningar 

Rasmus Lenefors (S), Leif Tjärnstig (V) och Louise Rollins (MP) lämnar 

gemensam bifogad protokollsanteckning till protokollet, GSN Bilaga § 4 

 

Bilaga   
Protokollsanteckning från Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och Miljöpartiet 

 
 



 
 

Huddinge kommun 
Grundskolenämnden 
2021-08-31 

 

PROTOKOLLSANTECKNING 
 
Ärende 4: Arbetsmiljörapport för grundskolenämnden 2021 
 
Det gångna året har inte varit något annat likt. Coronapandemin har slagit hårt 
mot Huddinge, Sverige och världen. Vi har alla behövt göra uppoffringar och 
vidta åtgärder för att minska smittspridningen, skydda riskgrupper och i 
förlängningen rädda liv.  
 
Lärare och skolpersonal tillhör de som har burit samhället genom pandemin. 
Tack vare dem har våra barn kunnat ta del av undervisning och social 
gemenskap. Därigenom har de också möjliggjort för sjukvårdspersonal, poliser 
och räddningsarbetare att kunna gå till jobbet. För det här kan vi inte tacka dem 
nog, men vi ska göra allt vi kan för att säkerställa att deras arbetsplats präglas av 
bra arbetsvillkor och en god arbetsmiljö.  
 
Att vara anställd i någon av Huddinges skolor ska vara utvecklande och hållbart. 
Ingen ska behöva bli sjuk eller utsliten av sitt jobb. I arbetsmiljörapporten för 
grundskolenämnden 2021 är det därför flera saker som inger oro och uppmanar 
till handlingskraft. 
 
Den höga sjukfrånvaron och arbetsrelaterade utmattningen bland både lärare 
och rektorer är bekymrande. Inte minst då detta är problem som har varit 
påtagliga för grundskolenämnden under en längre tid, långt innan Covid-19. Det 
är dock positivt att de långa sjukskrivningarna, över 180 dagar, har sjunkit inom 
nämnden.  
 
Vi beklagar att huvudskyddsombuden inte har givits möjlighet att vara delaktiga i 
rapportens framtagande i önskvärd utsträckning. Det är inte tillfredsställande att 
huvudskyddsombuden framför att de till stora delar inte är överens med 
arbetsgivaren varken i stycket ”Utvärdering av föregående års åtgärder” eller i 
”Utvalda risker och åtgärder som rapporteras vidare”. Samverkan och samsyn 
mellan barn- och utbildningsförvaltningen och företrädare för professionen kring 
arbetsmiljöarbetet är självklart för en god arbetsmiljö på våra skolor. 



Avslutningsvis ser vi med oro på den aviserade nolluppräkningen och 
nedskärningarna på över 100 miljoner kr som grundskolenämnden beräknas stå 
inför 2022-2024.  
 
Självfallet ska vi använda våra resurser så effektivt som möjligt och att 
samutnyttja lokaler och se över administrationen är befogat och bra. Att det 
skulle innebära besparingar i den storlek som nämns förefaller dock orimligt.  
 
Vår utgångspunkt är att ambitionen för grundskolenämnden inte borde vara att 
verksamheten inte ska påverkas negativt. Vår ambition är att den ska utvecklas 
och förbättras. Det handlar om att ge de anställda i skolan – vår viktigaste resurs 
– tillräckligt många kollegor och goda förutsättningar att bedriva sitt arbete. Det 
är grundläggande för att våra skolor ska kunna erbjuda en pedagogisk 
undervisning av hög kvalitet och för att alla elever i Huddinge ska kunna gå ut 
skolan med fullständiga betyg. 
 
För Socialdemokraterna För Vänsterpartiet För Miljöpartiet 
 
 
Rasmus Lenefors Leif Tjärnstig Louise Rollins 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Grundskolenämnden 31 augusti 2021 § 5   

    

    

 

 

Information från förvaltningen  

 

Erasmus+ 

Verksamhetschef Anna-Karin Mäntylä informerar att grundskoleavdelningen fått 

godkännande på sin ansökan av Erasmus+ som är EU:s program för inter-

nationellt samarbete och utbyte inom bland annat utbildning. Det beviljade 

bidraget ger möjlighet att utveckla och stärka kompetens och verksamhet 

tillsammans med kollegor i europeiska länder som också deltar. Anna-Karin 

Mäntylä ser framemot samarbetet och informerar vilka skolor som inledningsvis 

ska delta och att det framöver även kan bli aktuellt med utbyte för elever. 

Skolornas krisberedskap 

Verksamhetschef grundskola informerar utifrån händelsen med överfallet av en 

lärare vid en skola i Eslöv om aktualisering av Huddinges krisberedskapsplan på 

skolorna och om kommande utbildningstillfällen i dessa frågor, initialt först för 

alla rektorer och biträdande rektorer. 

Annerstaskolan 

Verksamhetschef Anna-Karin Mäntylä gläds av det positiva beskedet att 

Skolinspektionen riktade tillsyn av Annerstaskolan avslutas och att hotet om vite 

är tillbakadraget. Skolinspektionens riktade tillsyn av förskoleklass och grund-

skola vid Annerstaskolan i Flemingsberg har pågått sedan våren 2017. Då såg 

Skolinspektionen allvarliga brister inom flera områden och huvudmannen, 

Huddinge kommun hotades med vite (böter) om man inte lyckades rätta till 

bristerna. 

Skolinspektionen ser klara förbättringar och godkänner de åtgärder som satts in 

för att motverka bristerna och avslutar därför ärendet. Skolledningen har 

tillsammans med medarbetare på skolan arbetat metodiskt för att få till en 

långsiktig förbättring för eleverna vilket vi nu ser resultatet av. 

 

Socioekonomisk fördelning 

Ekonomicontroller Ann-Catrin Andrén informerar om hur processen och 

arbetet med bland annat nämndens parlamentariska grupp gått till i fram-

tagande av ny socioekonomisk resursfördelningsmodell för grundskolan inför 

nämndens beslut i september 2020 att gå över till regressionsmodell vid 

fördelning av socioekonomisk ersättning från och med 2021. Ann-Catrin 

Andrén visar variabler av tabellmodellen idag och variabler av regressions-

modellen samt redovisar underlag med fördelning för skolorna utifrån 

modellerna.  

Den socioekonomiska resursfördelningsmodellen syftar till att bidra till 

minskade skillnader i resultat mellan grundskolor och i högre utsträckning 

fördela resurser efter behov. 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Grundskolenämnden 31 augusti 2021 § 5 forts.   

    

    

 

 

 
Överläggning 

I ärendet yttrar sig Jelena Drenjanin (M), verksamhetschef Anna-Karin Mäntylä, 

ekonomicontroller Ann-Catrin Andrén, Rasmus Lenefors (S), Christopher Smith 

(L), Louise Rollins (MP), Leif Tjärnstig (V), avdelningschef ekonomi och lokal 

Maria Rindefors Dufva och Victor Emanuel Mazilu (S). 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Grundskolenämnden 31 augusti 2021 § 6   

    
Diarienummer GSN-2021/428.601    

 

 

 

Yttrande Inriktningsbeslut mål och budget 2022-2024 
grundskolenämnden  

 
Grundskolenämndens beslut 

Grundskolenämnden godkänner förvaltningens förslag till yttrande för 

inriktningsärende 2022-2024 enligt bilaga 1 och överlämnar yttrandet till 

kommunstyrelsen. 

 

Sammanfattning 

Inriktningsärendet beskriver de ekonomiska förutsättningarna för planerings-

perioden 2022-2024 och innehåller preliminär ekonomiplan för kommunen och 

kommunkoncernen, preliminära budgetramar för nämnder och preliminär 

investeringsplan för kommunkoncernen. 

 

Grundskolenämndens preliminära budgetramar för 2022-2024 innehåller ingen 

kompensation för pris-och löneökningar vilket innebär stora behov av 

effektiviseringar de kommande åren för att klara en budget i balans. Barn- och 

utbildningsförvaltningen räknar med årliga kostnadsökningar för ökade kostnader 

för höjda löner och priser på ca 2 procent per år under perioden 2022-2024. 

Kostnadsökningar på 2 procent per år innebär kostnadsökningar (exkl. lokaler) på 

33-34,5 mnkr per år under perioden 2022-2024 vilket sammantaget för perioden 

innebär ett effektiviseringsbehov på drygt 101 mnkr. Effekterna av Stockholms 

stads nya regler kring interkommunal ersättning, där man lämnar principen om 

att det är skolkommunens elevpeng som ska gälla till förmån för hemkommun-

ens, innebär ökade kostnader. Intäkterna för barn i fritidshemsverksamhet 

bedöms minska. Sammantaget för perioden 2022-2024 innebär ovanstående 

ökade nettokostnader med ca 107 mnkr. 

 

Grundskolenämndens investeringsbehov för perioden 2022-2024 uppgår till ca 

130 mnkr fördelat på 66 mnkr 2022, 19 mnkr 2023 och 45 mnkr 2024. 

Investeringsbehovet är i huvudsak kopplat till pågående och planerade 

lokalprojekt. 

 

Den senaste befolkningsprognosen från april 2021 pekar mot att volymerna totalt 

sett inom grundskolan bedöms vara i stort sett oförändrade under planperioden 

2022-2024 med en minskning i de yngre åldrarna och en viss ökning i de äldre 

åldrarna. Barn- och utbildningsförvaltningen sammantagna bedömning av 

volymerna inom grundskola, fritidshem och särskola för åren 2022-2024 ligger i 

linje med de volymer som presenteras i inriktningsärendet. 
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Grundskolenämnden 31 augusti 2021 § 6 forts.   

    
Diarienummer GSN-2021/428.601    

 

 

Kostnadsutvecklingen i de kommunala skolorna i Huddinge har under perioden 

2016-2020 varit lägre än länssnittet och lägre än de jämförda kommunerna i 

länet. Kostnaden per elev har gått från att ligga klart över länssnittet 2016 till att 

ligga under länssnittet 2020. Den huvudsakliga förklaringen till att Huddinges 

kommunala skolor haft en lägre kostnadsökningstakt än andra jämförda 

kommuner i länet är att kostnaden för lokaler minskat kraftigt under perioden 

2016-2020. 

 

Huvuddelen av nämndens budget (ca 94 procent) består av utbetalning av 

skolpeng samt lokalkostnader. För den genomsnittliga kommunala skolan i 

Huddinge används ca 89 procent av budgeten (skolpeng och vissa statsbidrag i 

huvudsak) till personalkostnader. 

 

Mot bakgrund av vad som redovisats ovan, kring budgetens sammansättning och 

kostnadsstrukturen på skolorna, samt den analys av administration och 

chefstäthet som redovisades i samband med delårsrapport 1 2021 föreslås 

följande områden vara prioriterade: 

• Effektivare administration och stödfunktioner, minskning med minst 10 procent på 

central förvaltning och skolor i det korta perspektivet och betydligt mer i ett längre 

perspektiv. 

• Genomtänkt chefstäthet, minskning med minst 10 procent på central förvaltning och 

skolor. 

• Effektivare lokalutnyttjande. 

Det är viktigt att understryka att syftet med de effektiviseringar som identifierats ovan är att 

frigöra resurser för att värna den pedagogiska verksamheten. För att skapa mer effektiva 

stödprocesser behöver dessa kartläggas samt digitaliseras och automatiseras så långt det är 

möjligt. Ett ökat samarbete mellan skolor kring administrativa processer och stödfunktioner 

är viktigt för att nå framgång i detta arbete. 

  

Det är Barn- och utbildningsförvaltningens bestämda uppfattning att det är fullt möjligt att 

genom omprioriteringar inom nämndens budgetram och en hög takt i effektiviseringarna 

inom administration och övriga stödfunktioner klara en nolluppräkning utan att kvaliteten i 

verksamheten påverkas negativt. 

 

Utöver arbetet med att ha balans i budgeten står Barn- och utbildningsnämnden inför flera 

andra utmaningar: 

• Nya lagar och föreskrifter 

• Ökad likvärdighet i undervisningen 

• Kompetensförsörjning 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Grundskolenämnden 31 augusti 2021 § 6 forts.   

    
Diarienummer GSN-2021/428.601    

 

 

• Kostnadseffektiv lokalförsörjning 

• Minskad sjukfrånvaro 

• Effekter av covid-19 pandemin 

Barn- och utbildningsförvaltningen har inte identifierat behov av att se över mål,  

målvärden och indikatorer utifrån uppföljning av nämndens mål och indikatorer i  

nuvarande verksamhetsplan. 

 

Det är möjligt att öka intäkterna via justerade taxor för öppen fritidshemsverksamhet 

men Barn- och utbildningsförvaltningens bedömning är att det endast har marginell 

ekonomisk betydelse. Det är i dagslägen stora variationer i andelen elever som är inskrivna i 

denna verksamhet och ökade avgifter kommer sannolikt att innebära att ännu färre elever från 

socioekonomiskt utsatt områden har möjlighet att delta i verksamheten, något som inte är 

önskvärt. 

 

I detta yttrande återfinns också Barn- och utbildningsförvaltningens kommentarer 

och synpunkter på lokalresursplanen. 

 
Överläggning 

I ärendet yttrar sig Jelena Drenjanin (M), ekonomicontroller Thomas Mårdh, 

utbildningsdirektör Johan Skofteröd, Rasmus Lenefors (S), Victor Emanuel 

Mazilu (S), Sven Pernils (SD), Louise Rollins (MP), Christopher Smith (L), 

personalföreträdare Joacim Lindström Lärarförbundet. 

 

Under överläggningen informerar Rasmus Lenefors (S), Leif Tjärnstig (V) och 

Louise Rollins (MP) att de inte Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och Miljö-

partiet deltar i beslutet. 

 
Protokollsanteckningar 

Rasmus Lenefors (S), Leif Tjärnstig (V) och Louise Rollins (MP) lämnar varsin 

bifogad protokollsanteckning till protokollet, GSN Bilaga § 6:1, GSN Bilaga § 

6:2, GSN Bilaga § 6:3 

 

Bilagor   
Protokollsanteckningar från Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och Miljöpartiet 

 
Beslutet ska skickas till 

Kommunstyrelsen 

Akten 

 
 



 
 

Huddinge kommun 

Grundskolenämnden 

2021-08-31 

 

PROTOKOLLSANTECKNING 

 
Ärende 6: Inriktningsbeslut mål och budget 
 
Huddinge är på många sätt en bra kommun att bo och leva i, men här finns också stora 
utmaningar. Situationen i skolan är en av dem.  
 
De senaste åren har lärartätheten i Huddinge tillhört de lägsta i landet, sjukfrånvaron bland 
personalen har varit hög och en minskad andel elever går ut grundskolan med fullständiga 
betyg, vilket är nämndens viktigaste mål. Att trots detta avisera nedskärningar på 
grundskolenämnden på över 100 miljoner kr är inte vad Huddinges elever, lärare och 
föräldrar behöver.  

 

Inriktningsärendet för budgeten bygger på den moderatledda koalitionens beslut om mål 
och budget som togs hösten 2020. Socialdemokraterna la då fram ett eget budgetförslag där 
vi bl.a. prioriterade att lägga motsvarande summa som Moderaternas skattesänkning på 10 
öre kostade – 27 miljoner kr – på att anställa 40 fler lärare.  
 
Mot den här bakgrunden avstår vi från att delta i beslutet. 

 

För Socialdemokraterna  
 
 
Rasmus Lenefors 
 

 



 
 
Huddinge Kommun 
Grundskolenämnden 
2021-08-31 
  
Protokollsanteckning 
Ärende 6: Yttrande inriktningsärende 2022–2024 
 
 
Skolan är en av de institutioner vars verksamhet utgör en väsentlig grund för samhällslivet och 
demokratin. Genom skolans undervisning socialiseras nya generationer medborgare in ett 
gemensamt samhällsliv och var och ens individuella utveckling stöttas och stärks. I skolan läggs 
grunden för trygghet, kulturell och ekonomisk utveckling och vilja till demokratiskt deltagande i 
samhället. De skattemedel som finansierar skolan är därför både investeringar i enskilda individers 
kunskapsinhämtning och utveckling såväl som investeringar i unga människors tillit till 
samhällsgemenskapen och vilja att vara en del i samhället. I grundskolenämndens preliminära 
budgetramar för 2022–2024 finns ingen uppräkning som kompensation för periodens pris- och 
löneökningar. Beräknande preliminära kostnadsökningar på 2 procent under tidsperioden innebär 
ökade nettokostnader på 107 miljoner. För att lösa problemet med en underfinansierad budget 
skriver förvaltningen att det kommer att krävas stora effektiviseringar och rationaliseringar för att 
klara en budget i balans. 
 
Vänsterpartiet ser med stor oro på förslaget med nolluppräkning av grundskolenämndens budget. Vi 
befarar att ytterst blir det Huddinges skolor, rektorer, lärare och slutligen elever som kommer att 
bära konsekvenserna för en underfinansierad skolbudget. De prognostiserade kostnadsökningarna 
på 2% är dessutom lågt räknade. Löneutvecklingen för lärare i Huddinge har de senaste åren halkat 
efter närliggande kommuner och även SKR förutspår större kostnadsökningar än 2%. Lärartätheten 
i Huddinges skolor når nya bottennoteringar och bristen på specialpedagoger och extraresurser i 
skolan är idag akut. Segregation ökar i kommunen och elevernas kunskapsresultat är idag mer än 
mer beroende av vilken skola du går på än tidigare. I detta läge presenterar den styrande alliansen 
ett ekonomiskt inriktningsbeslut som medför substantiella nedskärningar av skolornas resurser.  
 
Nedskärningarna i inriktningsbeslutet kommer i ett läge då kommunen skulle behöva investera i 
kommunens skolor i stället för att skära ned. Att som tjänsteutlåtandet beskriver möta 
nedskärningarna med ”effektiviseringar och ökad digitalisering” saknar stöd i forskning och 
beprövade erfarenheter. Ekonomiska nedskärningar innebär alltid ökad belastning och stress för 
rektorer, lärare och drabbar ytterst elevernas förutsättningar till en likvärdig utbildning. I 
tjänsteutlåtandet står det att ett effektivare chefskap, tydligare effektivare riktlinjer för arbetet med 
elever i behov av extra stöd samt effektivare lokalutnyttjande ska medföra de besparingar som 
efterfrågas. Detta kan inte tolkas på annat sätt än att stödresurserna till elever med större behov 
kommer att minskas och ansvaret läggas på enskilda lärare och rektorer att med sämre 
förutsättningar göra ett större arbete. 
 
Några punkter där Vänsterpartiet ser de pressenterade nedskärningsplanerna med särskild oro är 
följande: 
 
Kompetensförsörjning hotas då en minskad budget för rektorerna kommer att göra det svårare att 
rekrytera behöriga lärare. Om dessutom de ”effektiviseringar” som utlovats medför att fler 



arbetsuppgifter läggs på lärarna och ytterligare ökning av klasstorlekarna men med minskad tillgång 
till stödresurser riskerar dessutom skolorna att drabbas av kompetensflykt. Arbetsrelaterad stress är 
redan ett stort problem i stort sett samtliga av kommunens skolor. 
 
Implementering av de nya kursplanerna HT-22 riskerar att försvåras genom den rationalisering 
och effektivisering av chefer, skolledare och andra administrativa kursplanerna som kommer Ht-22. 
Erfarenheten visar att rektorer och annan administrativ personal är ett viktigt stöd för lärarna i 
implementeringsarbetet. Representanter från lärarfacken vittnar om att arbetet med att bearbeta, 
anpassa undervisningen i linje med de nya nationella kursplanerna är en process om tar tid och 
fodrar uppmärksamhet och tid från rektorer och biträdande rektorer för att kunna genomföras. 
Läggs allt ansvar för implementeringen på lärarna riskerar arbetet att dränera hela organisationen 
utan att nå framåtgång.  
    
 
Effektivare administration och stödfunktioner står det i tjänsteutlåtandet och på 
nämndsammanträdet 31/8 gav utbildningsdirektören Johan Skofteröd som exempel att antalet 
kuratorer i kommunen, 17 stycken kan vara för högt och borde skäras ned. En fungerande 
elevhälsovård är oerhört viktig för skolan och kuratorer, yrkesvägledare och speciallärare 
organisationen viktiga funktioner. En välfungerande elevhälsa är central för att stödja läraren i och 
utanför klassrummet. Ytterst drabbas elevernas möjligheter att utvecklas så långt så möjligt eller att 
nå målen. En försvagad elevhälsa där centrala funktioner saknas kommer att öka ojämlikheten 
mellan skolorna och bidra till ökad segregation i kommunen.   
 
 
I det budgetförslag som vänsterpartiet lade för kommunen finns substantiella satsningar på skolan i 
stället för nedskärningar och skattesänkningar. Vänsterpartiet vill satsa på skolan och investera i 
skola som ger alla elever likvärdiga förutsättningar. Därför deltar inte vänsterpartiet i beslutet. 
 
 
För Vänsterpartiet   
   
 
Leif Tjärnstig    Kalle Rylander 
 



 
Huddinge Kommun 
Grundskolenämnden 
2021-08-31 
  
Protokollsanteckning 
Ärende 6: Inriktningsbeslut mål och budget 

Miljöpartiet de gröna i Huddinge hade i sitt budgetförslag andra planeringsramar för 2022-2023 
som skulle inneburit att vi preliminärt planerat en uppräkning med 1,5% per år som kompensation 
för pris- och löneökningar.

I den mån det går att effektivisera verksamheterna ska de resurserna användas i verksamheten 
exempelvis för elever i behov av särskilt stöd, läromedel och för att lärare ska ha tillräcklig tid för 
planering, efterarbete och reflektion och har pedagogisk frihet att utveckla sin undervisning. Vi ska 
inte heller glömma bort vikten av bra skolmat och välvårdade lokaler, det vore inte önskvärt att 
spara in 10% på dessa stödfunktioner. 

Även om det skulle gå att minska kostnader för administration och stödfunktioner med 10% utgör 
det bara en tredjedel av de kostnadsminskningar som behövs om det, som preliminärt planerats, 
inte kompenseras för kostnadsökningar. Därför riskerar vi ytterligare försämringar av elevers och 
lärares arbetsmiljö, vilket även skulle medföra svårigheter att rekrytera lärare samt sämre 
förutsättningar för undervisningen, speciellt för elever i behov av särskilt stöd. De negativa 
effekterna av detta kommer visa sig fullt ut efter många år då dagens elever är vuxna och bli mer 
kostsamt för samhället i längden.

För att öka likvärdigheten vill vi se över hur mycket summan för socioekonomisk fördelning 
behöver höjas för att ge önskad effekt.

En större andel fristående skolor behöver inte innebära ökad valfrihet. Det kan istället innebära 
flera likartade fristående skolor som vänder sig till samma typ av elever, och medföra svårigheter 
för kommunala skolor att tillgodose de varierande behoven hos övriga elever utan att kunna få 
högre ersättning per elev. Lokalförsörjningen kan inte heller planeras optimalt. Vi vill ta bort målet 
om 50% fristående skolor som mått på valfrihet.

Skolor ska planeras utifrån Boverkets riktlinjer för friytor och utemiljöer.

Vi vill inrätta naturskola i kommunen som kan användas av alla skolor för att undervisa elever ute i 
naturen.

Vi bör avvakta med beslut om Aspen/Palmen ska vara fristående tills vi ser behovet för denna 
skola för att inte riskera kostsam överkapacitet om den fristående aktören väljer att öppna innan 
behov finns.

För Miljöpartiet de gröna 
Louise Rollins
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Grundskolenämnden 31 augusti 2021 § 7   

    
Diarienummer GSN-2020/81.601    

 

 

 

Beslut om organisationsförändringar gällande Stensängs-
skolan och Utsäljeskolan  

 
Grundskolenämndens beslut 

1. Nämnden ger förvaltningen i uppdrag att omorganisera Stensängsskolan 

2. Nämnden ger förvaltningen i uppdrag att omorganisera Utsäljeskolan 

 

Sammanfattning 

Nämnden föreslås att ge förvaltningen i uppdrag att omorganisera 

Stensängsskolan och Utsäljeskolan mot bakgrund av behov av 

arbetsmiljöåtgärder avseende lokaler samt kapacitetsökning utifrån elevunderlag. 

Förslag till organisationsförändringar innebär att Stensängsskolan kommer att 

omfatta endast årskurserna F-3, till skillnad från nuvarande skola där även 

årskurserna 4 och 5 finns på skolan. 

 

Förslaget medför vidare att Utsäljeskolan omvandlas till en F-9-skola. 

Förändringen innebär en utökning av antal årskurser från dagens skola som 

innefattar årskurserna F-6. 

 
Överläggning 

I ärendet yttrar sig Jelena Drenjanin (M), lokalsamordnare Maria Bergström och 

Christopher Smith (L).   

 
Beslutet ska skickas till 

Kommunstyrelsen 

Akten 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Grundskolenämnden 31 augusti 2021 § 8   

    
Diarienummer GSN-2021/234.601    

 

 

 

Revidering av HKF 6320 Regler för kommunal och 
fristående skolbarnsomsorg  

 
Grundskolenämndens beslut 

1. Grundskolenämnden föreslår att kommunfullmäktige fastställer förvaltningens 

förslag till ändringar som framgår av bilaga 1. till ärendet i ”Föreskrifter för 

kommunala fritidshem, kommunal öppen fritidsverksamhet, fristående fritidshem 

som inte ligger vid en skolenhet samt omsorg på obekväm tid”. 

2 Grundskolenämnden föreslår kommunfullmäktige att beslutet enligt punkt 1 

ska gälla från och med den 1 januari 2022.  

 

Sammanfattning 

I Huddinge kommuns författningssamling HKF 6320 sammanställs regelverket 

för kommunala fritidshem, kommunal öppen fritidsverksamhet, fristående 

fritidshem som inte ligger vid en skolenhet samt omsorg på obekväm tid. 

Författningssamlingen har framförallt reviderats avseende hänvisningar, andra 

formalia och språkbruk. 

 

Förvaltningen föreslår i samband med revideringen följande innehållsmässiga 

förändringar i lydelserna i författningssamlingen: 

 

- En huvudmans rätt att inhämta intyg som styrker behov av vistelsetid utifrån 

förvärvsarbete eller studier skrivs in i föreskriften. 

- Ett grunderbjudande om vistelsetid i fritidshem och öppen fritidsverksamhet 

för elever och barn vars föräldrar varken arbetar eller studerar har tagits fram 

och inkorporerats i författningssamlingen 

- Möjlighet till verksamheterna att nyttja fem studiedagar som 

kvalitetshöjande åtgärd förs in i författningssamlingen. 

- Skrivelsen om ramtid förändras så att den även gäller för öppen 

fritidshemsverksamhet. 

 
Beslutet ska skickas till 

Kommunstyrelsen 

Akten 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Grundskolenämnden 31 augusti 2021 § 9   

    
Diarienummer GSN-2021/235.601    

 

 

 

Revidering av HKF 6210, Taxebestämmelser för förskola, 
fritidshem och annan pedagogisk verksamhet  

 
Grundskolenämndens beslut 

1. Grundskolenämnden föreslår att kommunfullmäktige fastställer förvaltningens 

förslag till ändringar som framgår av bilaga 1. till ärendet i Taxebestämmelser för 

förskola, fritidshem och annan pedagogisk verksamhet (HKF 6210) 

2. Grundskolenämnden föreslår kommunfullmäktige att beslutet enligt punkt 1 

ska gälla från och med den 1 januari 2022.  

 

Sammanfattning 

I Huddinge kommuns författningssamling HKF 6210, taxebestämmelser för 

förskola, fritidshem och annan pedagogisk verksamhet sammanställs regelverket 

för avgifter inom grund- och förskolenämndens avgiftsbelagda 

verksamhetsområden. Författningssamlingen har framförallt reviderats avseende 

hänvisningar, andra formalia och språkbruk. 

 

Förvaltningen föreslår i samband med revideringen följande innehållsmässiga 

förändringar i lydelserna i föreskriften: 

 

-Vårdnadshavare ges möjlighet att ansöka om att få fakturan delad mellan 

hushållen vid växelvis boende. 

-Åtgärden att barnets eller elevens placering i förskola, pedagogisk omsorg, 

fritidshem eller öppen fritidsverksamhet sägs upp vid obetalda fakturor utgår 

ur föreskriften. 

-Avgiftsreducering vid stängd verksamhet föreslås ges först vid stängning som 

sträcker sig längre än fem verksamhetsdagar. 

 
Beslutet ska skickas till 

Kommunstyrelsen 

Akten 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Grundskolenämnden 31 augusti 2021 § 10   

    
Diarienummer GSN-2021/461.601    

 

 

 

Remiss Detaljplan för Hängbjörken  

 
Grundskolenämndens beslut 

Nämnden godkänner förvaltningens synpunkter och överlämnar tjänsteutlåtandet 

som nämndens yttrande till kommunstyrelsen.  

 

Sammanfattning 

Syftet med detaljplanen är att möjliggöra för cirka 275 lägenheter i 

flerbostadshus och en förskola för 80–100 barn med tillhörande förskolegård. 

Bebyggelsen föreslås uppföras i sex flerbostadshus i sex våningar och med 

parkeringsgarage underbyggt i terräng. Föreslagen förskola uppförs som en 

friliggande huvudbyggnad i två plan med cirka 900 kvadratmeter byggnadsarea. 

Friytan uppnår inte riktlinjerna om minst 30 kvm per barn utan bedöms bli cirka 

20-25 kvm per barn. Förskolan planeras att drivas i fristående regi. 

 

Planområdet är beläget cirka 900 meter från Huddinge centrum och Huddinge 

tågstation i kommundelen Sjödalen. I norr angränsar planområdet till 

Centralvägen, i öster till Hörningsnäs odlingslottsförening och i söder till 

Apelvägen och omvandlingsområdet Storängen där äldre industrimark 

omvandlas till bostadskvarter med tillhörande service. Planområdet uppgår till 

totalt cirka 2,0 hektar. 

 

Ingen grundskoleverksamhet planeras inom planområdet. Precis söder om 

planområdet ligger kvarteret Aspen där en grundskola planeras att uppföras då 

behovet finns. 

 

Detaljplanen bedöms kunna vinna laga kraft under första halvåret 2022. 

 
Beslutet ska skickas till 

Kommunstyrelsen 

Akten 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Grundskolenämnden 31 augusti 2021 § 11   

    
Diarienummer GSN-2021/257.116    

 

 

 

Informationshanteringsplan för barn- och 
utbildningsförvaltningen  

 
Grundskolenämndens beslut 

1. Nämnden fastställer den reviderade informationshanteringsplanen för barn- 

och utbildningsförvaltningen 

2. Nämnden ger förvaltningen i uppdrag att fortsättningsvis uppdatera 

informationshanteringsplanen i enlighet med ändringar i lag, författningar, 

verksamhetssystem och statliga eller kommunala bestämmelser 

 

Sammanfattning 

Varje nämnd är arkivbildare och ansvarig för sin arkivvård. Genom att fastställa 

informationshanteringsplanen beslutar nämnden om hanteringen av sina 

handlingar. Nämnden fastställer informationshanteringsplanen inom sitt 

ansvarsområde för barn- och utbildningsförvaltningen. 

 

Informationshanteringsplanen är ett levande dokument som behöver uppdateras 

kontinuerligt varför förvaltningen tidigare fått nämndens uppdrag att uppdatera 

den enligt ändringar i lag, författningar, verksamhetssystem eller kommunala 

bestämmelser. 

 

Informationshanteringsplanen uppdaterades senast 2016, sedan dess har det i 

kommunstyrelsens förvaltning beslutats om digital förvaring av diarieförda 

handlingar. Sedan 2016 har Riksarkivet rekommenderat nya kortare 

gallringsfrister avseende ekonomihandlingar (RA-FS 2018:10). 

 

Ärendet har beretts inom barn- och utbildningsförvaltningen i samarbete med 

varje avdelning samt i samråd med Huddinge kommuns kommunarkivarie. 

 
Beslutet ska skickas till 

Kommunstyrelsens förvaltning 

Akten 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Grundskolenämnden 31 augusti 2021 § 12   

    

    

 

 

 

Redovisning av delegationsbeslut  

 
Grundskolenämndens beslut 

                 Nämnden godkänner redovisningen av delegationsbeslut. 

 
PUNKT 

 
ÄRENDEGRUPP 

 
BESLUTANDE 

 
NUMMER 

A Allmänna ärenden   

A 10 Beslut om att avvisa överklagande av 

nämndens beslut som har fattats av 

delegat (efter rättidsprövning)  

Delegaten i 

ursprungsbeslutet 

GSN-2021/560.623 

A 21 Lämna yttranden i barn- och 

elevärenden till andra myndigheter 

Verksamhetschef, 

grundskola 

GSN-2021/242.602 

GSN-2021/284.602 

GSN-2021/320.602 

GSN-2021/344.602 

E Grundskoleverksamhet – 
Förskoleklass 

  

E 8 Beslut att anordna och bevilja 

skolskjuts 

Utredare med ansvar 

för skolskjuts 
2021/00640  

2021/00663  

2021/00712  

2021/00747  

2021/00826  

2021/00881  

2021/00882  

2021/00917  

2021/00920  

2021/00945  
 

E 15 Beslut om tilläggsbelopp för barn 

med omfattande behov av särskilt 

stöd i förskoleklass i enskild 

verksamhet  

Enhetschef placering 

och samordning  

 

GSN-2021/463.636 

F Grundskoleverksamhet – 
Grundskola 

  

F 9 Beslut att anordna och bevilja 

skolskjuts 

Utredare med ansvar 

för skolskjuts 

 2021/00370 

 2021/00531 

 2021/00607 

2021/00609  

2021/00640  
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2021/00692  

2021/00706- 

2021/00709 

2021/00712  

2021/00715  

2021/00718- 

2021/00720  

2021/00722  

2021/00725  

2021/00732  

2021/00746  

2021/00747  

2021/00748  

2021/00753-  

2021/00756  

2021/00762  

2021/00766  

2021/00770  

2021/00771  

2021/00775  

2021/00777  

2021/00781-  

2021/00783  

2021/00786  

2021/00791  

2021/00797  

2021/00798  

2021/00801  

2021/00805  

2021/00808  

2021/00814  

2021/00819 - 

2021/00821 

2021/00823-  

2021/00825 

2021/00827 - 

2021/00830  

2021/00832-  

2021/00834 

2021/00836-  

2021/00840 

2021/00842-  

2021/00845 

2021/00847-  

2021/00849 
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2021/00851  

2021/00852  

2021/00855  

2021/00858-  

2021/00862 

2021/00864  

2021/00866  

2021/00869-  

2021/00871 

2021/00873  

2021/00875  

2021/00876  

2021/00878-  

2021/00880 

2021/00881  

2021/00883  

2021/00884  

2021/00886  

2021/00888-  

2021/00906  

2021/00909-  

2021/00911 

2021/00913-  

2021/00915  

2021/00917  

2021/00919  

2021/00920  

2021/00923  

2021/00924  

2021/00926  

2021/00930-  

2021/00935  

2021/00937-  

2021/00941 

2021/00943  

2021/00944  

2021/00949  

2021/00950  

2021/00952  

2021/00953  

2021/00956-  

2021/00962 

2021/00968  
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F 9.1 Yttrande vid överklagande av F 9 Enhetschef placering 

och samordning 

GSN-2021/438.623 

GSN-2021/496.623 

GSN-2021/537.623 

GSN-2021/544.623  

F 16 Beslut om tilläggsbelopp för elev med 

omfattande behov av särskilt stöd i 

grundskola i enskild verksamhet 

Enhetschef Ersättning 

och utredning 

GSN-2021/507.636 

GSN-2021/527.636 

GSN-2021/542.636 

H Grundskoleverksamhet - 
grundsärskola 

 
 
 

 

H 2 Beslut om mottagande av barn i 

grundsärskolan 

Enhetschef ersättning 

och utredning 

GSN-2021/434.636 

GSN-2021/441.636 

GSN-2021/455.636 

GSN-2021/457.636  

GSN-2021/458.636 

GSN-2021/459.636 

GSN-2021/481.636  

GSN-2021/499.636 

GSN-2021/500.636 

GSN-2021/501.636 

GSN-2021/503.636 

GSN-2021/529.636 

GSN-2021/530.636 

GSN-2021/532.636 

GSN-2021/539.636 

GSN-2021/540.636 

GSN-2021/541.636 

H 2 Beslut om mottagande av barn i 

grundsärskolan. Beslut om att inte ta 

emot barn i grundsärskolan 

Enhetschef ersättning 

och utredning 

GSN-2021/509.636 

H 6 Beslut om utbildning i grundskola för 

elev tillhörande grundsärskola 

Enhetschef ersättning 

och utredning 

GSN-2021/434.636 

H 12 Beslut om skolskjuts för elever som är 

mottagna i grundsärskolan 
Utredare med ansvar 

för skolskjuts 
2021/00705  

2021/00716  

2021/00726  

2021/00908  

2021/00918  

2021/00936  

2021/00947  

2021/00963  
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Delgivningar till nämnd augusti 2021   
 

                Kommunstyrelsens beslut den 7 juni 

§ 4 Delårsrapport per den 31 mars 2021 för Huddinge kommun 

§ 10 Sammanträdestider för kommunstyrelsens samhällsbyggnadsutskott, 

kommunstyrelsens arbetsutskott, kommunstyrelsen och kommunfullmäktige 

§ 11 Beslut om inrättande av kommunstyrelsens råd för preventionsarbete, 

fastställande av reglemente (HKF9300) och upphävande av instruktioner för 

referensgrupp 

   

                Kommunstyrelsens beslut den 16 juni 

§ 3 Inriktning budget 2022-2024 

§ 22 Utvärdering av Huddinge kommuns sammantagna förmåga att hantera och 

leverera det kommunala uppdraget vid pandemin Covid19 

§ 34 Ds 2021:13 Nationell plan för trygghet och studiero – svar på remiss från 

utbildningsdepartementet 
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Övriga frågor  

 

Skolgårdsupprustning 

Christopher Smith (L) frågar om skolgårdsupprustning vid Ängsnäs- och 

Hörningsnäskolan. Upprustningen verkar ha stått still under sommaren men nu 

påbörjats igen när skolorna startat, det verkar ta väldigt lång tid. 

Lokalsamordnare Maria Bergström informerar vad som hänt och att det är flera 

orsaker som gjort att det dragit ut på tiden, planeringen var att skulle ha varit 

klart till skolstart. 

Nämnddialog 

Ordförande påminner om nämndens inplanerade nämnddialog den 28 september 

klockan 13:00-16:30, inbjudan kommer. 

 
Överläggning 

I ärendet yttrar sig Jelena Drenjanin (M), lokalsamordnare Maria Bergström, Karl 

Rylander (V), Sven Pernils (SD) och avdelningschef HR och hemkommun 

Theresé Branevig. 

 
 

 


